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PROTOKÓŁ NR 7/2015 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej, 

z dnia 15 lipca  2015 roku 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Koptewicz Walentyna, Przewodniczący Komisji 

2. Góralczuk Eugeniusz,  członek komisji 

3. Jakimiuk Anatol, członek komisji 

4. Rynans Waldemar, członek komisji 

5. Lipiński Zbigniew, członek komisji 

6. Stanisław Charyton, Sekretarz Gminy 

7. Andrzejuk Mirosława Skarbnik Gminy 

8. Pietraszko Kazimierz, Dyrektor Zespołu Szkół w Boćkach 

9. Litewnicka Ewa, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Boćkach 

10. Szymczuk Piotr, inspektor U.G. 

11. Kolejkowicz Mirosław, inspektor U.G. 

 

Posiedzenie odbyto w dniu 15 lipca 2015 roku w godzinach 10 
00 

– 13 
00

, temat pierwszy 

porządku dziennego w Zespole Szkół w Boćkach, pozostałe tematy w sali konferencyjnej w 

budynku Urzędu Gminy w Boćkach pod przewodnictwem Pani Walentyny Koptewicz, 

Przewodniczącej Komisji. 

Przewodnicząca stwierdziła, że w posiedzeniu uczestniczą wszyscy członkowie, a zatem 

obrady są prawomocne, zwróciła się z zapytaniem czy członkowie komisji są zapoznani z 

treścią protokołu z poprzedniego posiedzenia i czy są pytania. Pytań nie zgłoszono, protokół 

został przyjęty. 

Tematem posiedzenia były następujące sprawy: 

1. Rozpatrzenie sprawozdania za I półrocze 2015 roku na temat funkcjonowania szkół na 

terenie gminy: Szkoły Podstawowej w Andryjankach i Zespołu Szkół w Boćkach 

(Szkoły Podstawowej i Gimnazjum) 

2. Kontrola przeprowadzonych przetargów i odbioru ich wykonania 

3. Sprawy różne bieżące gminy 

 

Ad. pkt 1. Pani Ewa Litwenicka Dyrektor Szkoły Podstawowej w Andryjankach  przedstawiła 

sprawozdanie za I półrocze 2015 roku  z działalności szkoły. W roku szkolnym 2014/2015 w 

szkole uczyło się 60 uczniów w tym w 6 klasach szkoły podstawowej 46 i w oddziale 

przedszkolnym 14 dzieci. W szkole zatrudnionych jest 8 nauczycieli na pełnym etacie i 6 na 

niepełnym etacie. Zatrudnieni nauczyciele mają następujące awanse zawodowe: 

dyplomowanych – 8 osób, mianowanych 2 osoby i 4 kontraktowe. Pracowników administracji 

i obsługi szkoły łącznie zatrudnionych jest 8-miu, zaś w przeliczeniu na etaty 5,5 etatu. 

Zajęcia dodatkowe płatne to 3 godziny tygodniowo logopedii i 3 godziny języka 

niemieckiego. 

Następnie głos zabrał Główny Księgowy Szkoły Podstawowej w Andryjankach i przedłożył 

informację finansową z wykonania budżetu za I półrocze. Na plan 1 137 409 zł wydatkowano 

559,300 zł, co stanowi 49,17%. Główne wydatki to wynagrodzenia i pochodne od 

wynagrodzeń pracowników. Ogółem wydatki na szkołę podstawową wyniosły 462 891 z, na 
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oddział przedszkolny 41 tys zł, stołówkę szkolną 50 tys zł, pozostałe to edukacyjna opieka 

wychowawcza. W I półroczu wydatki rzeczowe poniesiono na zakup węgła kamiennego 10 

tys zł, palenie w piecu c.o. 17 tys zł,  usługi telekomunikacyjne i internet, energia elektryczna, 

woda ścieki, remont instalacji odgromowej budynku, podatek od nieruchomości, świadczenia 

na rzecz osób fizycznych  i inne. 

Informacja w załączeniu do protokołu. 

Pan Rynans Waldemar zapytał kto pali w piecu oraz czy i gdzie ogłasza się zapotrzebowanie. 

Pani Dyrektor odpowiedziała, że paleniem w piecu zajmuje się Firma. Zapotrzebowania 

ogłasza się na stronie internetowej szkoły. 

Pan Kazimierz Pietraszko Dyrektor Zespołu Szkół w Boćkach poinformował, że w roku 

szkolnym 2014/2015 do Szkoły Podstawowej uczęszczało 149 uczniów, do Gimnazjum 120 

uczniów, do oddziału przedszkolnego 5-latków - 25 dzieci i do oddziału przedszkolnego 6-

latków -18 dzieci. Przy szkole utworzony był Punkt Przedszkolny, do którego uczęszczało 25 

dzieci w wieku 3-4 lata. W Szkole Podstawowej pełnozatrudnionych było14 nauczycieli, w 

Gimnazjum 7 nauczycieli. 13 nauczycieli miało etat łączony w szkole podstawowej i w 

gimnazjum. Niepełnozatrudnionych było 13 nauczycieli. Według awansu zawodowego 

struktura była następująca\; 30-tu nauczycieli dyplomowanych, 9-ciu mianowanych, 6-ciu 

kontraktowych i 3 stażystów. Stanowisk administracyjnych jest 2,5 etatu, obsługi 6 etatów 

plus jedno zastępstwo, w kuchni 5 etatów plus 2 zastępstwa. 

Pan Rynans Waldemar zapytał czy są godziny nadliczbowe. 

Dyrektor Pietraszko odpowiedział, że w Boćkach nie ma godzin nadliczbowych, a Pani 

Litewnicka powiedziała, że ma godziny nadliczbowe na świetlicy. 

Główny Księgowy Zespołu Szkół poinformował, że na plan 3 569 008 złotych w I półroczu 

wykonano 1 762 178 złotych tj. 49,37%. Następnie szczegółowo przedstawił wydatki w 

poszczególnych rozdziałach, na co i jaką kwotę wydatkowano. Między innymi utrzymanie 

szkoły podstawowej w I półroczu wyniosło 776 tys. zł, gimnazjum 696 tys zł, oddziałów 

przedszkolnych 63 tys zł, punktu przedszkolnego 67,5 tys. zł, stołówki szkolnej 93 tys.zł 

świetlicy szkolnej 46 tys. zł 

Tylko w 25 procentach, na plan 170 tys. zł zrealizowano 43 tys. zł wydatków na realizację 

zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla dzieci i 

młodzieży w szkołach podstawowych i gimnazjach. Wydatki te oblicza się na podstawie 

wskaźnika dla poszczególnych paragrafów. Wskaźnik dla gimnazjum i szkoły podstawowej 

wynosi 3,36%.   

Pierwszą największą grupę wydatków stanowią wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń. 

Następnie wydatki rzeczowe związane z utrzymaniem budynku. Miedzy innymi opłaty za 

energie, wodę i ścieki, konserwacja programów komputerowych. Opłaty za telefon, Internet, 

ubezpieczenie mienia, remont dachu budynku szkoły, remont pokoju nauczycielskiego i klasy 

lekcyjnej podczas przerwy feryjnej dla dzieci oraz zakup materiałów biurowych i materiałów  

związanych z utrzymaniem czystości budynku. 

Pan Rynans Waldemar zapytał ile kosztuje ogrzewanie szkoły. 

Główny księgowy powiedział, że w omawianym półroczu koszt wyniósł 60 tys zł, a za rok 

grzewczy 107 tys zł w Boćkach i 70 tys zł w Andryjankach. 

Pan Rynans powiedział, że chciał porównać wydatki , gdyż drogo kosztuje ogrzewanie i 

energia w budynku CKT, jeżeli ogrzewanie gazem kosztuje drogo, poddał pod rozważenie 

propozycję założenia ogrzewania na ekogroszek. 

Główny Księgowy powiedział, że trzeba przeliczyć co będzie taniej kosztowało, zakupienie 

ekogroszku i zatrudnienie palacza do obsługi pieca, czy zakup gazu (teraz palacza nie ma). 

Dyrektor Pan Pietraszko Kazimierz powiedział, że w stołówce szkolnej obiad składający się z 

3 dań kosztuje 1,50 zł, rozważa sytuację, czy nie można byłoby wydawać obiadów ludziom 

potrzebującym z opieki społecznej. 
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Pani Skarbnik odpowiedziała, że nie można, wtedy wejdzie podatek VAT i obiady będą 

droższe również dla dzieci i dla dorosłych.  

Pani Skarbnik poruszyła temat  jak wykorzystać, żeby nie zwracać subwencji, środki 

przyznane na osoby niepełnosprawne, tu są pewne reguły według których je wydatkuje się.  

Radni zwiedzili budynek szkoły. 

Ad pkt 2 

Głos zabrał Pan Kolejkowicz Mirosław, powiedział, że ostatnim przetargiem jaki robił to był 

na budowę kolektorów słonecznych. Budowa była prowadzona z projektu ze środków 

unijnych. Wszystko musi być zgodnie z zasadami unijnymi, usterek nie może być ponieważ 

za każdą usterkę jest 25% potrąceń przyznanej dotacji. Przedłożył radnym pełny segregator 

dokumentacji. 

Sekretarz Gminy powiedział, że w miesiącu marcu gmina złożyła wniosek o zakończeniu 

montażu kolektorów. Od marca weryfikowana jest dokumentacja, którą tu przedłożono. Na 

razie do tej pory błędu nie znaleziono. 

Radni wypowiadali się, że były różne brygady montujące solary, jedni robili sprawnie, dobrze 

i estetycznie, inne nie mieli nawet sprzętu. 

Pan Kolejkowicz powiedział, że on to by nie zakładał fotowoltaiki, projekt przewiduje 

montaż tylko na dachu budynku, on nie chce mieć elektryki na domu. Cenę ustala minister, 

jest dużo spraw nie wyjaśnionych, nie wiadomo co i jak ma być. 

Pan Rynans Waldemar powiedział, że jak dają pieniądze to brać, bez względu ile osób będzie 

chętnych.    

Radni dyskutowali na temat  przydomowych oczyszczalni ścieków, skarżono się, że 

wykonawcy zbiorniki zakładali tam gdzie im pasowało, a nie tak jak potrzeba. Unoszą się 

nieprzyjemne zapachy. 

Pan Kolejkowicz odpowiedział, że jeżeli brak odpowiedniej wentylacji w domu to zapachy 

będą zawsze w domu i jeszcze zależy z której strony wieje wiatr. 

Następnie głos zabrał Pan Szymczuk Piotr, przedłożył radnym dwa segregatory dokumentacji 

z przeprowadzonych postępowań o udzielenie zamówienia publicznego w zakresie 

drogownictwa w I półroczu tego roku. Przedstawił dokładną informację w tym temacie, 

nazwę zadania zamówienia publicznego (odcinka drogi) , cenę oferenta najwyższą i najniższą 

oraz wybranego wykonawcę. 

Radny Lipiński Zbigniew zapytał skąd się wzięły te drogi do remontu, kto je wymyślił. 

Radny Rynans Waldemar powiedział, że te drogi to buduje i remontuje które chce Urząd, a 

nie mieszkańcy, bo mieszkańcy chcą inne drogi. 

Obaj radni mówili, że nikt nie pyta mieszkańców, którą drogę robić, tylko się robi samemu 

jak chce. Na zebraniach we wsi nikt nie był i nie pytał. 

Pan Szymczuk Piotr powiedział, że to są ciągi dróg, autobus wozi dzieci i trzeba zrobić. 

Pan Góralczyk i Pan Jakimiuk mówili, że oni zgłaszali potrzeby w swoim rejonie, drogi są w 

złym stanie i trzeba je budować. 

Sekretarz Gminy wypowiadał się, że na gminie jest jeszcze sporo dróg do remontu, ale 

wszystkich nie da się na raz zrobić, ze względu na ograniczone możliwości finansowe, po 

trochu trzeba robić. 

Lipiński Zbigniew informował, że teraz robi się drogę na Sieklukach, której oni nie chcą tylko 

inną, trzeba robić tam, gdzie jest większe natężenie ruchu. 

Pan Rynans mówił, żeby pytać ludzi co gdzie i jakie drogi robić, co oni chcą, bo są drogi 

ważne i miej ważne, na Jakubowskich robi się aż trzy drogi. 

Pan Szymczuk odpowiedział, że to są połączenia wsi między sobą, jeżdżą mieszkańcy, 

samochody mleczarni po mleko i dowozi się dzieci do szkoły, to są gminne najważniejsze 

drogi. 

Pan Rynans Waldemar zapytał kto wchodzi w skład komisji przetargowej. 
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Pan Szymczuk  Piotr odpowiedział że do składu komisji wchodzą trzy osoby, on to znaczy 

Szymczuk Piotr, Kolejkowicz Mirosław i Kurowicki Mariusz. 

Radny Rynans Waldemar zapytał, dlaczego tylko trzy osoby i tylko pracownicy, czy nie 

można włączyć radnych do składu? 

Szymczuk Piotr odpowiedział, że więcej osób nie potrzeba, trzyosobowy skład jest 

wystarczający, Wójt wyznaczył pracowników, czy radni mogą być to nie wie. 

Sekretarz Gminy odpowiedział, że komisję przetargową powołuje organ wykonawczy Wójt, 

powołał spośród pracowników. Radny jest organem stanowiącym, kontrolnym i nie powinien 

wchodzić do składu komisji, doszłoby do połączenia funkcji wykonawczych z kompetencjami 

radnego jako organu stanowiącego. Sekretarz powiedział, że jeszcze sprawdzi, upewni się czy 

radny może wchodzić do składu komisji przetargowej  i da odpowiedź. 

Radny Rynans powiedział, że nie ma po co tu przychodzić, jak nie słucha się radnego tylko 

robi się co chce. Zapytał Szymczuka skąd wziął wykaz tych dróg. 

Szymczuk odpowiedział, że wykaz dróg otrzymał od Wójta. 

Radny Rynans powiedział, że trzeba zrobić w Boćkach ulicę Pustą i Ogrodową. 

Ad pkt 3. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy powiedziała, że na Sesję Rady Gminy wysłała projekt uchwały 

wprowadzający zmiany w budżecie tj. dokonano przeniesień miedzy rozdziałami 

zabezpieczając środki na sporządzenie dokumentacji projektowej niezbędnej do realizacji 

zadania pod nazwą „modernizacja dróg lokalnych na terenie gminy”. Na dzień dzisiejszy już 

zmieniła się kwota ogólna dochodów i wydatków. Pozostałe kwoty nie zmieniły się. 

Sekretarz Gminy powiedział, Wójt wysłał pismo do Wojewody o powołanie komisji do 

szacowania strat w związku z suszą. Czeka się na pisemną odpowiedź. Telefonicznie 

sygnalizowano, że suszy nie było, deszcz padał. 

Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodnicząca zamknęła posiedzenie. 

Protokołował: 

Helena Kłosińska 

Przewodniczący Komisji 

Koptewicz Walentyna 

 

 

 


